
Ивица Дачић: Николића нико не може да препозна од када је изашао из Шешељеве коже
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ПОБЕДИЋУ на председничким изборима и Тадића и Николића. Без наше коалиције неће
бити ни нове владе, осим ако демократе и напредњаци не формирају већину, што би
била велика превара народа.

  

Ово су очекивања лидера СПС Ивице Дачића, који у ниском старту дочекује изборну
трку за шефа државе. Пун оптимизма, вођа социјалиста већ данас, каже, може да се
клади да ће његов блок са ПУПС и ЈС дуплирати број гласова.

  

* Зашто сте толико самоуверени, када Тадића и Николића сви виде у другом кругу
председничких избора?

  

- Зато што сам једини кандидат левице на овим изборима. Николић је десничар, а Тадић
лажни левичар. Николића нико не може да препозна од када је изашао из Шешељеве
коже, обећава куле и градове. Тадић успева да трчи на маратону и да се рукује са
Ангелом Меркел. Не знам шта му је горе. И један и други причају да не смемо да љутимо
странце. А ја сам са обе ноге овде у Србији. Рукујем се са својим народом. Министарство
на чијем сам челу најзаслужније је за визну либерализацију, смањење стопе криминала,
жесток обрачун са организованим криминалним групама. После Цркве, грађани у
полицију имају највише поверења.

  

* Ако ипак не прођете у други круг, хоћете ли подржати Тадића или Николића?

  

- Нека се њих двојица договоре ко ће мене да подржи у другом кругу. Онај који ме
подржи у тој одлучујућој бици добиће нашу подршку за мандатара нове владе.
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* Зашто сте убеђени да ћете дуплирати изборни резултат из 2008? Да вас нису мало
занеле анкете?

  

- Нису, јер нам углавном дају око десет одсто, а ми ћемо ићи преко тога. Будите уверени
да неће бити нове власти без наше коалиције. Наш глас много више ће да се и чује и
цени. Не сликамо се по шталама, не саветују нас магови из иностранства, не причамо
бајке о милијардама инвестиција. Да ли они стварно мисле да је овај народ луд? Па, то
смо већ слушали 5. октобра 2000. године. Нудимо им реалне планове и конкретне
резулате из наших ресора како бисмо Србији вратили наду.

  

* И ви сте се, изгледа, заразили "вирусом Динкић", па сада глумите опозицију.
Зашто повремено улазите у клинч и са ДС?

  

- Циљ коалиције СПС-ПУПС-ЈС није конфронтација са политичким противницима, већ је
наш улог Србија. Морамо да дигнемо глас када Тадић и Николић желе да поделе Србију
као да је њихова прћија. И у СНС и ДС кажу - не бацајте гласове и гласајте само за нас.
То је невиђени политички безобразлук. Ево, и ја могу да кажем бирачима - зашто бисте
гласали за демократе и напредњаке када они не могу да направе владу без нас?

  

* Хоћете ли остати са ДС или ћете се приклонити СНС?

  

- Желим да очувам достојанство наше коалиције. Не постојимо да бисмо њима служили и
били њихови привесци.

  

* А стратешко партнерство са ДС?

  

- Сарађивали смо добро, али смо различити. Желимо и њих да победимо.
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* Значи ли то да унапред одбацујете СНС и ДСС као будуће партнере?

  

- Све приче о коалицијама треба оставити за после избора.

  

* Прво су говорили да вам ДС унапред нуди место премијера, а сада наводно и
напредњаци спремају ту галантну понуду...

  

- На ту тему нисам разговарао ни са ДС ни са СНС. Не видим разлог да се препуцавају
преко мојих леђа. Непотребно је да се праве такве комбинације док не пребројимо
гласове и мандате.

  

* Верујете ли и даље да ће ДС и СНС покушати да формирају владу, ако буде
пат-позиција?

  

- Е, баш бих то волео да видим. Нека знају да би СПС тада био најјача опозициона
партија и да не би дуго уживали на власти. Нико никада није успео да превари народ.

  

* Сумњате ли да тајно преговарају?

  

- Зар стварно мислите да се они свађају? Много ми је чудно што се око многих ствари
слажу. То упућује на то да су они заправо две стране истог. И Тадић и Николић
сагласили су се да на Косову и Метохији не треба да буду одржани избори, што показује
да постоји неки страни центар где иду на брифинге.

  

* И вас су притискали да се не организују избори на Косову...

  

- Тачно је. Тражили су да натерам Славицу Ђукић Дејановић да не расписује изборе на
Косову. Али нисам пристао. Ако неки мисле да се са ЕУ не сме разговарати и
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преговарати, онда не треба да руководе државом.

  

* Добили сте награду "Најевропљанин", а сада сте у кампањи један од највећих
евроскептика. Јесте ли се преокренули само због гласова?

  

- Нико не може да нам оспори право да бранимо интересе земље. Нисам евроскептик,
али у ЕУ не треба ни да улазимо, ако ћемо тамо ићи понижени. Чини ми се да ће они,
корак по корак, Србију притискати да својим потезима практично сама отпише Косово.
Не можемо држати погнуту главу. Позивам и Тадића и Николића да искрено кажу где су
границе Србије.

  

* А где су границе по вама?

  

- У реалном животу граница је код Косовске Митровице и сваки напад преко те линије
означава напад на Србију. Београд мора јасно да каже шта хоће и да буде спреман брзо
да доноси одлуке. Не може политика да буде крени-стани, морамо да знамо за шта се
боримо, а не да наша "црвена линија" постаје све ружичастија. Због Срба на Косову
немамо право да се понашамо као да не знамо шта су нам циљеви. Не смемо да
запоставимо ни РС, које не би било без херојства српског народа и без руководства
СПС. Бањалука и Требиње су данас оно што су некада били Сремски Карловци -
пијемонт српске националне идеје. Морамо јасно да кажемо и какву Војводину желимо.

  

* ЗА време ове владе број незапослених порастао је на 750.000, а у кампањи се
представљате као заштитник радника. Да ли је демагогија ваша изјава да ћете
хапсити инвеститоре који забрањују рад синдиката?

  

- А ко ће да брани раднике ако неће СПС? Овде у појединим фирмама запослени морају
и да клече пред власницима. Тим страним инвеститорима не сме нико ништа. Зашто се
тако не понашају у својој земљи? Приватизација после петог октобра оставила је стотине
хиљада људи без посла и одузела им многа права. Сви знају да нисмо подржали такву
приватизацију. Ми смо у ресорима које водимо сачували радна места и социјални мир. И
у новој влади инсистираћемо да се радничкој класи врати углед, а свим грађанима
обезбеде једнаке шансе.
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* ДА ли вам је Добрица Ћосић на недавном састанку сугерисао и са ким да правите
владу?

  

- Ни реч о томе нисмо проговорили. Разговарали смо о Косову, Републици Српској и
опстанку српског народа. Хтео сам да видим како он сагледава наш међународни
положај, опасност од даљег разбијања Србије. Сагласили смо се да нам треба јасна
државна и национална политика Србије и сабирање свих снага за препород.

  

* Велику буру је изазвала ваша изјава да ћете реципрочно хапсити Албанце.
Спроводите ли политичка хапшења?

  

 - Док год они хапсе Србе, хапсићемо и ми Албанце из Прешева који раде у Косовској
полицијској служби. Они приводе наше људе са Косова који раде у Врању бранећи
такозвани уставни поредак. Е, хапсићемо и ми оне који руше наш устав. Приштина
изгледа једино разуме такав језик. Држава мора активније да тражи одговор зашто се
масовно хапсе Срби на Косову, а не видим да се иједна невладина организација
огласила по том питању.

  

(Вечерње новости)
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